
Axel Ronse en Maaike De Vreese lanceren
West-Vlaams mobilisatieplan
Vlaams volksvertegenwoordigers Maaike De Vreese en Axel 
Ronse bezochten de voorbije drie jaar maar liefst honderd 
West-Vlaamse bedrijven. “Uit al onze bezoeken blijkt dat 
bedrijven zijn blijven groeien door keihard te werken. En dat 
zelfs tijdens de verschillende crisissen: de coronapandemie, de 
Brexit, de energiecrisis en de oorlog in Oekraïne. Het grootste 
struikelblok voor onze West-Vlaamse ondernemers is het  
chronische gebrek aan personeel. Daarom lanceren we het 
West-Vlaams mobilisatieplan”, aldus De Vreese en Ronse.

Mensen van hier stimuleren om te werken

Met het mobilisatieplan willen de parlementsleden de werk-
gelegenheid in West-Vlaanderen opkrikken. “We merken dat het 
moeilijker is om iemand uit Wallonië tewerk te stellen in West-
Vlaanderen dan iemand uit Frankrijk. Bedrijven richten steeds 
meer hun vizier op arbeidsmigranten buiten de EU. Wij pleiten 
vooral voor kordate maatregelen om mensen van hier te stimule-
ren om te werken”, aldus De Vreese en Ronse. 

Vier concrete maatregelen

“We hebben vier concrete maatregelen uitgewerkt om extra  
mensen op de West-Vlaamse arbeidsmarkt te mobiliseren.”

    Het tijdelijk fiscaal gunstig en mogelijk maken om meer  
overuren te presteren.

    Flexi-jobs in alle paritaire comités toelaten.
    Mensen die met pensioen zijn, onbelast laten bijverdienen 

vanaf 65 jaar. Of na een carrière van 45 jaar.
    Een gigantische wervingscampagne organiseren met  

alle West-Vlaamse steden en gemeenten, die zich richt  
op niet-uitkeringsgerechtigden die willen werken.

De N-VA luistert naar de West-Vlaamse bedrijven

Met dat plan trekken De Vreese en Ronse naar Brussel. Ze zullen 
op verschillende regeringsdeuren en parlementsbanken kloppen 
om het te realiseren. “We blijven de West-Vlaamse belangen 
verdedigen en blijven luisteren naar onze ondernemers. Na die 
honderd bedrijfsbezoeken hebben we de smaak te pakken.  
De komende maanden bezoeken we nog andere West-Vlaamse 
bedrijven”, besluiten De Vreese en Ronse. 

N-VA komt op tegen kanker
Ook dit jaar namen verschillende N-VA’ers deel aan de 1.000 km 
van Kom Op Tegen Kanker. Onder hen vier West-Vlamingen: 
Vlaams Parlementslid Maaike De Vreese, provincieraadslid Luc 
Coupillie en gemeenteraadsleden Niko Larock en Dirk Kesteloot. 
Zij reden tientallen kilometers tussen startplaats Mechelen en 
Waregem. Een dankuwel aan iedereen die hen financieel heeft 
gesteund voor Kom Op Tegen Kanker. In totaal zamelden alle 
fietsers 5.912.516 euro in. Dat bedrag gaat integraal naar de 
wetenschappelijke strijd tegen kanker. 
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N-VA-congres biedt antwoord op West-Vlaamse uitdagingen 
Op 12, 13 en 14 mei vond in Antwerp Expo het grootste partijcongres van Vlaanderen plaats, met ook twee West-Vlaamse  
congresvoorzitters en honderden West-Vlamingen in de zaal. “En de congrestekst kleurt ook duidelijk West-Vlaams.”  
Dat zeggen Kamerlid Sander Loones (Oostduinkerke) en Vlaams Parlementslid Maaike De Vreese (Brugge), die samen 
met Theo Francken, Anneleen Van Bossuyt en Steven Vandeput als themavoorzitters het congres in goede banen leidden.  
“Dit land moet meer op z’n West-Vlaams bestuurd worden. Meer werken, meer gezond verstand, minder betutteling.”

Ongeveer drieduizend N-VA-leden bespraken in verschillende 
commissievergaderingen de tweeduizend amendementen  
die in het voorjaar werden ingediend op de congresteksten.  
Op zondag 14 mei werden die teksten unaniem goedgekeurd. 
“Dat is echte ledendemocratie, op een schaal die geen enkele 
andere partij ons nadoet. Ook honderden West-Vlamingen  
waren aanwezig en dat merk je aan het resultaat”, vatten Loones 
en De Vreese samen.

Wie hard werkt, moet meer verdienen

“Wat doet de regering van Alexander De Croo? Die geeft vooral 
meer aan mensen die niet werken. Dat is gewoon oneerlijk.  
En het zorgt voor een rampzalige begroting”, becijferde  
Sander Loones. Intussen zijn onze West-Vlaamse ondernemers  
hopeloos op zoek naar arbeidskrachten. De vele openstaande 
vacatures geraken in West-Vlaanderen niet ingevuld. “Met deze 
N-VA-voorstellen krijgen mensen die werken er duizend euro 
per jaar netto bij. Zij zullen de kosten voor kinderopvang ook 
volledig kunnen aftrekken van hun beroepsinkomsten. En ook 
de mensen die hard gewerkt hebben voor hun pensioen, worden 
meer bevoordeeld.”

N-VA beloont West-Vlaamse kmo’s die investeren

Daarnaast werkte de N-VA een hele reeks voorstellen uit om  
opnieuw die mensen te belonen die effectief ondernemen,  
investeren en risico nemen. Maaike De Vreese: “Het hart van 
onze provincie, dat zijn de vele kmo’s. Maar zij krijgen te veel 
Belgische en Europese regels op hun nek, die hun groei en  
ontwikkeling afremmen. Dat bovenop een gigantische energie-
factuur en een loonkost die stukken hoger ligt dan in  

de buurlanden. Met onze congresvoorstellen maken we daarmee 
komaf. Kmo’s en ondernemingen krijgen opnieuw een omgeving 
waarin ze vooruit kunnen.”

Landbouwers verdienen een eerlijke prijs

Ook landbouw was een belangrijk thema tijdens het N-VA- 
congres. “Het hart van de Vlaamse landbouw ligt in onze  
provincie. De eerste opdracht van onze land- en tuinbouwers  
is en blijft de productie van voedsel”, merkt Maaike De Vreese 
op. “Maar onze landbouwers hebben het moeilijk om het hoofd 
economisch boven water te houden. Onze West-Vlaamse land- 
en tuinbouwers moeten opnieuw een eerlijke prijs krijgen  
voor hun werk. Het N-VA-congres vraagt Vlaanderen om ook 
de Europese Commissie op haar falen te wijzen. De onderhan-
delingspositie van de landbouwer in de keten moet veel sterker 
zijn.”

West-Vlaamse kustlijn beschermen

De goedgekeurde congrestekst wil ten slotte een antwoord  
bieden op de klimaatverandering die ook West-Vlaanderen treft. 
“Wij zijn de waterprovincie van Vlaanderen. We houden van  
water. Het is levensnoodzakelijk voor onze landbouw en met de 
zee ook voor ons toerisme”, geeft Sander Loones aan. “Maar we 
worden ook bedreigd door het water. Daarom willen we onze 
kustlijn verder verstevigen en beschermen tegen het stijgende 
zeewater. In onze provincie moeten bufferzones maximaal  
water opvangen. Alle onbevaarbare waterlopen moeten zo  
snel mogelijk professioneel en democratisch worden beheerd 
door waterschappen met focus op ecologie, economie en water-
veiligheid”, besluit Sander Loones.
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Jong N-VA Brugse Vrije voert actie 
tegen drugs aan schoolpoort
Op 26 mei 2023 hield Jong N-VA Brugse Vrije op het Zand in Brugge een actie 
tegen het gebruik en dealen van drugs aan de schoolpoort. Sam Vandoorne, 
Emma Casteleyn en Branco Francois van Jong N-VA Brugse Vrije maken  
duidelijk dat de jongerenafdeling resoluut ‘neen’ zegt tegen drugs. Ze willen 
de schoolgaande jeugd laten nadenken over het gebruik en dealen ervan. 
Daarom deelden ze tijdens de actie ludieke stickers uit met de tekst: Ik ben 
geen drugskikker. 

De jongeren roepen alle scholen in de Brugse regio op om een beleidsmatige 
aanpak uit te werken op lange termijn. “Want scholen zijn een belangrijke 
schakel in het preventie- en repressiebeleid rond drugs bij jongeren. Daarnaast 
pleiten we voor een goede dialoog tussen de schooldirecties en politiezones 
om indien nodig repressieve maatregelen te nemen.”

51.000 kilogram zwerfvuil opgevist door Vlaamse vissers
Met het project Fishing for Litter werd in 2022 opnieuw 51.000 kilogram zwerfvuil aan land gebracht. “Schitterend werk van onze 
Vlaamse vissers”, merkt N-VA-parlementslid Sander Loones op. “37 vissers werken eraan mee en ze doen dat volledig belangeloos.  
Een prachtig voorbeeld van hoe we allemaal zorg moeten dragen voor een schone zee. Onze vissers leven van en voor de zee.  
Zij doen dat bovendien volledig belangeloos.” 

“Het afval wordt niet alleen aan land gebracht, het wordt ook gerecycleerd. Bepaalde soorten zwerfvuil  
kunnen zo voor negentig procent hergebruikt worden. Een fenomenaal resultaat.” 

Aanvullend vroeg Loones in het federaal parlement om sterker op te treden tegen vervuilers op zee.  
En om hen vaker te vervolgen en te beboeten. Bevoegd minister Van Quickenborne (Open Vld) kondigde  
alvast aanvullende acties aan. 

Minister Diependaele daalt IJzertoren af:

“Vredesmonument voor enkele jaren in de steigers”
Na de zomer zal de tachtig meter hoge IJzertoren in  
Diksmuide even verdwijnen achter een stelling. Tot  
het najaar van 2025 wordt de gevel van het bekende  
vredesmonument gerenoveerd. Vlaams minister van  
Onroerend erfgoed Matthias Diependaele kent daarvoor 
een premie toe van 1.186.767,78 euro. Om het belang  
van de werken te onderlijnen, daalde onze minister  
begin april het gebouw af. 

“De IJzertoren staat symbool voor de Vlaamse  
ontvoogding en is een gedenkteken van hulde aan  
de Vlaamse gesneuvelden uit WO I. Hij maakt deel  
uit van onze geschiedenis en identiteit. Daarnaast  
brengt het monument een universele boodschap van  
vrede, wat vandaag de dag opnieuw heel actueel is”,  
reageert N-VA-provincieraadslid Wim Aernoudt uit 
Gistel tevreden.



Meer dan 17.000 toeristische  
logies aan Vlaamse kust
Zes jaar na de inwerkingtreding van het nieuwe Vlaamse logies- 
decreet zijn 17.199 toeristische logies aan de kust aangemeld en  
dus gekend bij Toerisme Vlaanderen. Dat zijn er maar liefst 3.178 
meer dan in 2017, goed voor een stijging van 23 procent. 

Vlaams volksvertegenwoordiger en hoofdindiener van het logiesdecreet 
in 2017 Cathy Coudyser: “De toename is vooral toe te schrijven aan  
de aanmelding van vele vakantiewoningen en -appartementen aan de 
kust die tegen betaling verhuurd worden via verhuurplatformen of  
immokantoren. Het logiesdecreet heeft de lat gelijk gelegd voor alle 
logies. En de regels aanzienlijk versoepeld, zodat meer logies over de  
lat geraken. Zo heeft Toerisme Vlaanderen zicht op de veiligheid en  
de kwaliteit van alle Vlaamse logies, ook van die aan de kust.”

Nieuwe decreet beschermt open 
ruimte in Vlaanderen
Het Vlaams Parlement keurde op 24 mei 2023 een nieuw decreet rond de woon-
reservegebieden en het instrumentendecreet goed. 

N-VA-FRACTIEVOORZITTER WILFRIED VANDAELE UIT DE HAAN: 

“Met de regels die het Vlaams Parlement goedkeurde, willen we verharding 
beperken, open ruimte vrijwaren en dus meer rekening houden met de klimaat-
problematiek in het ruimtelijke beleid in Vlaanderen.” 

“Met het instrumentendecreet zorgen we ervoor dat eigenaars beter vergoed 
worden wanneer hun bouwgrond bijvoorbeeld natuur of landbouwgrond wordt. 
Ook zetten we een ‘stolp’ over meer dan tienduizend hectaren nog niet ontwik-
kelde woonreservegebieden. Vandaag kunnen die nog te gemakkelijk bebouwd 
worden, ook al zijn ze bijvoorbeeld waterziek of liggen ze buiten de woonkernen. 
Daaraan maken we nu een einde.”

Straks toch geldautomaten in winkels?
Er verdwijnen steeds meer geldautomaten om cash geld af te halen uit ons straatbeeld.  
De federale regering heeft nu een akkoord met de banken om minstens één bankautomaat 
per gemeente te voorzien en tegen 2027 in totaal vierduizend bankautomaten ter  
beschikking te stellen. Toch blijft die ambitie veel te laag. Als oplossing legden Kamerleden 
Yngvild Ingels en Sander Loones begin dit jaar een voorstel neer om supermarkten en  
lokale handelaars de mogelijkheid te geven zelf geldautomaten te plaatsen in hun winkels. 

De meerderheidspartijen stemden het voorstel weg, maar de PS wil het voorstel opnieuw 
onderzoeken en naar de regeringstafel brengen. “Als vijf procent van de handelaars een  
geldautomaat installeert, levert dat volgens berekeningen van Unizo vierduizend extra  
geldautomaten op. Een verdubbeling van de ambitie van de regering! Maar bovenal  
verhoogt het ook de veiligheid voor zowel de handelaar als de consument. De handelaars 
kunnen hun cash geld kwijt zonder naar de bank te moeten en buurtbewoners en  
consumenten kunnen geld afhalen in een veilige en drukke omgeving. Hopelijk maken  
de meerderheidspartijen nu wel de juiste keuze”, besluit Ingels.
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“Dringend onze Vlaamse welvaart veiligstellen,
  want federale regering is faliekante �op”

De regering van Alexander De Croo had één missie: tonen dat België werkt. Dat werd 
een faliekante �op. Erger nog: drie jaar paars-groen wanbeleid heeft er stevig ingehakt. 
De complete ontsporing dreigt.

Gevaarlijke 
spelletjes met onze 
energiebevoorrading

Belgische begroting 
is de slechtste van 

    heel Europa

Asielbeleid werd 
ongecontroleerde

knoeiboel

Fiscale hervorming, arbeidsmarkthervorming, 
nieuw pensioenplan? Totaal de mist in

Werkloosheidsuitkeringen en lee�onen stegen massaal, tenkoste van wie wél gaat werken

Om onze Vlaamse welvaart veilig te stellen, is het van cruciaal belang 
dat we in 2024 de tanker definitief keren. Richting een staatsmodel dat de
werkende, sparende en ondernemende Vlamingen wél dient. En dat kan 
alleen met een sterke N-VA.

Het is hoog tijd om op onze strepen te gaan staan. 
Hoog tijd voor de ommezwaai naar een democratisch bestuur van en voor Vlamingen. 
Hoog tijd voor verantwoordelijkheid en redelijkheid. 
Voor Vlaanderen. Voor welvaart.

Bart De Wever
Algemeen voorzitter

#FIASCO

Dit huis-aan-huisblad is informatief
drukwerk en wordt niet beschouwd
als reclamedrukwerk.

Toegankelijk openbaar  
vervoer voor mensen  
met een beperking
“Zoveel mogelijk mensen moeten zelfstandig gebruik  
kunnen maken van het openbare vervoer van De Lijn.  
Ook mensen met een beperking”, vindt Vlaams volks- 
vertegenwoordiger Bert Maertens uit Izegem. Maertens 
werkte samen met collega-parlementsleden een resolutie  
uit met enkele concrete voorstellen om de toegankelijkheid 
van het openbare vervoer te verbeteren.
 
Bert Maertens: “Voor mensen die mentaal of fysiek niet  
in staat zijn om een vervoersmiddel te besturen, is vlot  
toegankelijk openbaar vervoer nodig. Mobiel zijn is nood- 
zakelijk om kansen te kunnen krijgen op het vlak van  
opleiding, tewerkstelling en ontspanning. Aangepaste bussen en trams, en aangepaste haltes zijn essentieel om de toegankelijkheid 
van het openbare vervoer in Vlaanderen te verbeteren. Daarnaast is het van belang dat de chauffeurs ook zelf goed weten hoe ze die 
mensen kunnen begeleiden als dat nodig is. Naast rolstoelen zouden idealiter ook scootmobiels op de bus of tram moeten kunnen.”

“Maar toegankelijke infrastructuur gaat verder dan haltes en voertuigen alleen. Zo moet reisinformatie voor iedereen toegankelijk  
en te begrijpen zijn. Bij Hoppinpunten moeten er voldoende fietsparkeerplaatsen zijn voor aangepaste fietsen zoals driewielers of 
rolstoelfietsen. Ook systemen van deelmobiliteit zoals deelauto’s en -fietsen moeten toegankelijker worden voor personen met een 
handicap.”

N-VA West-Vlaanderen bezoekt domein Raversyde
Ruim tweehonderd bestuursleden van lokale West-Vlaamse N-VA-afdelingen trokken op 29 mei 2023 naar provinciedomein 
Raversyde in Oostende. De provincieraadsfractie van onze partij had hen uitgenodigd voor een ontbijt en een bezoek aan het 
domein. Fractievoorzitter Kristof Pillaert uit Hooglede en provincieraadslid Wim Aernoudt uit Gistel waren opgetogen over  
de opkomst: “Na het succes van onze West-Vlaamse Ontmoetingsavond in juni 2022 in provinciehuis Boeverbos in Brugge is  
dat een nieuwe opsteker voor onze fractie. We vinden het belangrijk om heel nauw met de lokale N-VA-afdelingen samen te 
werken. Op die manier kan het merk N-VA ook in West-Vlaanderen nog versterkt worden.”

depanne@n-va.be
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